

EDİTÖRDEN

Kıymetli okurlar,

İlahiyat Tetkikleri Dergisi'nin 64. sayısıyla karşınızdayız. 2025 yılı itibariyle Nisan, Ağustos ve Aralık ayları olmak üzere yılda 3 sayı yayınlanma kararı alınmıştı ve 2. sayıyı sizlere takdim etmenin mutluluğunu yaşıyoruz.

Dergimiz her geçen yıl kalitesini ve başarılarını artırmaktadır. 2024 yılı Web of Science Journal Citation Reports (JCR) verilerine göre dergimiz etki faktörleri ve sıralamalarda önemli gelişmeler kaydetmiştir. İlahiyat alanında ESCI'de taranan İlahiyat Tetkikleri Dergisi, dünya genelinde 343 dergi arasında 239. sıradayken, yeni açıklanan verilerle 337 dergi arasında 154. sıraya yükselmiştir. Türkiye sıralamasında ise ikinci sırada yer almıştır. Bu başarıların ilerleyen süreçte artarak devam edeceğini umuyoruz.

Dergimizin yayın politikası problematiği güçlü, alanında özgün ve bilimsel yöntemlerle kaleme alınmış orijinal makaleler yayınlamaktır. Bu nitelikleri taşımayan makaleler değerlendirmeye alınmamaktadır. Ayrıca konu ve içerik bakımından güçlü olsa bile doktora dışında tezden üretilen, bildirilerden üretilerek hazırlanan ve İlahiyat alanı/kurumu dışından gönderilen makaleler değerlendirmeye alınmamaktadır. Bu kriterler sebebiyle makale gönderemeyen veya gönderdiği halde makalesi değerlendirmeye alınamayan yazarlarımızın durumu anlayışla karşılayacağını ümit ediyoruz. ESCI'da taranmakta olan dergimizin kazanımları ve kazandırdıkları arttıkça makale başvurularında önemli derecede bir artış gözlemlenmiştir. Bu durum hem dergi ekibi için hem de kıymetli zamanlarını ayırarak değerlendirme sürecine katkı sunan alan editörü ve hakemlerimiz için yoğun bir iş yükü oluşturmaktadır.

Bu sayıda Prof. Dr. Reyhan Keleş'in baş editörlüğünde Doç. Dr. Osman Nuri Karadayı editör, Prof. Dr. Hüsnü Aydeniz, Doç. Dr. Yakup Kızılkaya, Arş. Gör. Ahmet Karagöz, Arş. Gör. Dr. Nurun Nisa Bayram, Arş. Gör. Talha Özdemir, Arş. Gör. Dr. Yakup Uzunpolat, Arş. Gör. Zeynep Keleşoğlu editör yardımcı olarak; Arş. Gör. Ahmet Polat, Arş. Gör. Muhammet Enes Güzel, Arş. Gör. Osman Akgündüz ve Arş. Gör. Semanur Gürbüz Tepeler tashih ekibinde; Prof. Dr. Ömer Alkan istatistik editörlüğünde, Dr. Öğr. Üyesi Issa Barajia ve Arş. Gör. Özge Altunlu dil editörlüğünde, Erkut Çeker ise mizampaj editörlüğünde görev almıştır. Özverili çalışmalarından dolayı başta alan editörü ve hakemlerimiz olmak üzere bütün dergi ekibine teşekkür ediyorum.

64. sayımızda 1'i İngilizce ve 10'u Türkçe olan 11 makalenin alan dağılımları şöyledir: 1 Arap Dili ve Belâgatı, 1 Din Felsefesi, 2 Din Psikolojisi, 2 Hadis, 1 İslam Felsefesi, 1 İslam Mezhepleri, 1 İslam Tarihi ve 2 Tefsir.

Bir sonraki sayımızda buluşmak üzere emeği geçen herkese teşekkür ederim.

Prof. Dr. Reyhan KELEŞ

Doç. Dr. Osman Nuri KARADAYI

FROM THE EDITOR

Dear Readers,

We are pleased to present the 64th issue of The Journal of İlahiyat Resources. It was decided to publish three issues per year in April, August, and December starting in 2025, and we are delighted to present the second issue to you.

Our journal continues to improve in quality and success each year. According to the 2024 Web of Science Journal Citation Reports (JCR) data, our journal has made significant progress in terms of impact factors and rankings. The Journal of İlahiyat Resources, which is indexed in ESCI in the field of theology, was ranked 239th among 343 journals worldwide, but with the newly announced data, it has risen to 154th place among 337 journals. It is ranked second in Turkey. We hope that these successes will continue to grow in the future.

The publication policy of our journal is to publish original articles with strong problematics, original in their field, and written with scientific methods. Articles that do not meet these qualifications are not taken into consideration. In addition, even if it is strong in terms of subject and content, articles produced from theses other than doctoral dissertations, prepared from papers and submitted from outside the field/institution of theology, are not evaluated. We hope that our authors who cannot submit an article due to these criteria or whose articles cannot be assessed even though they have submitted an article will understand the situation. As the achievements and benefits of our journal, which is indexed in ESCI, have increased, a significant increase in article submissions has been observed. This situation creates an intense workload both for the journal team and for our field editors and referees, who contribute to the evaluation process by devoting their precious time.

In this issue, under the chief editorship of Prof. Dr. Reyhan Keleş, Assoc. Prof. Osman Nuri Karadayı as editor; Prof. Dr. Hüsnü Aydeniz, Assoc. Prof. Yakup Kızılkaya, Research Assist. Ahmet Karagöz, Research Assist. Dr. Nurun Nisa Bayram, Research Assist. Talha Özdemir, Research Assist. Dr. Yakup Uzunpolat, Research Assist. Zeynep Keleşoğlu as assistant editor; Research Assist. Ahmet Polat, Research Assist. Muhammet Enes Güzel, Research Assist. Osman Akgündüz and Research Assist. Semanur Gürbüz Tepeler in the proofreading team; Prof. Dr. Ömer Alkan in the statistics editor, Assist. Prof. Issa Barajja and Research Assist. Özge Altunlu in the language editor, and Erkut Çeker worked as layout editor. I would like to thank the whole journal team, especially the field editor and referees, for their devoted work.

The 11 articles in our 64th issue, 1 of which is in English and 10 in Turkish, are distributed as follows: 1 Arabic Language and Rhetoric, 1 Philosophy of Religion, 2 Religious Psychology, 2 Hadith, 1 Islamic Philosophy, 1 Islamic Sects, 1 Islamic History, and 2 Tafsir.

I would like to thank everyone who contributed, see you in our next issue.

Prof. Dr. Reyhan KELEŞ

Assoc. Prof. Osman Nuri KARADAYI

من المحرر

القراء الكرام،

يسرنا أن نقدم للقراء الكرام العدد الرابع والستين من مجلة İlahiyat Tetkikleri Dergisi وفقاً للقرار الذي اتخذ اعتباراً من عام 2025، فقد تقرر أن تصدر المجلة ثلاث مرات في السنة في أشهر نيسان/أبريل، وآب/أغسطس، وكانون الأول/ديسمبر. ويسعدنا في هذا السياق أن نضع بين أيديكم العدد الثاني الصادر وفق هذا النظام الجديد.

تواصل مجلة İlahiyat Tetkikleri Dergisi تطوير جودة محتواها العلمي وتعزيز حضورها الأكاديمي عاماً بعد عام، وفقاً لبيانات Web of Science Journal Citation Reports لعام 2024، حققت المجلة تقدماً ملحوظاً في معاملات التأثير والترتيبات العالمية، فقد كانت في المرتبة 239 من بين 343 مجلة في مجال الإلهيات على مستوى العالم، ثم ارتقت، وفقاً للبيانات المعلنة حديثاً، إلى المرتبة 154 من بين 337 مجلة، وعلى الصعيد المحلي في تركيا، جاءت المجلة في المرتبة الثانية، وتشير هذه النتائج إلى مسار تصاعدي مرشح للاستمرار في السنوات القادمة.

تهدف سياسة النشر في مجلتنا إلى تقديم مقالات أصيلة تتسم بأشكالها واضحة، وأصالة في تناول، وتكتب وفق مناهج علمية رصينة، ولا تُقبل للتقييم المقالات التي لا تستوفي هذه الشروط. كما أنه، رغم قوة الموضوع والمحتوى، لا تُقيم المقالات المسئلة من رسائل غير الدكتوراه، أو تلك المحضرة انطلاقاً من أوراق مؤتمرات علمية، أو المرسلة من خارج مجال الإلهيات أو المؤسسات المتخصصة فيها، ونأمل أن يتفهم الكتاب الذين لم يتمكنوا من إرسال مقالاتهم، أو الذين لم يُقيم أعمالهم بسبب هذه المعايير. مع تزايد مكتسبات مجلتنا، والتي تُفهرس ضمن قاعدة بيانات ESCI، لوحظ ارتفاع في عدد المقالات المقدمة، وقد أدى هذا إلى زيادة كبيرة في عبء العمل، سواء على فريق المجلة أو على المحررين المتخصصين والمراجعين الذين يكرسون وقتهم الثمين في خدمة عملية التقييم.

شارك في إعداد هذا العدد رئيسة التحرير الأستاذ الدكتور ربحان كلش Reyhan KELEŞ، والمحرر الأستاذ المشارك عثمان نوري كاراداي Osman Nuri Karadayı، وبدعم من هيئة تحرير مكونة من الأستاذ الدكتور حسني أي دينيز Hüsnü AYDENİZ، والأستاذ المشارك الدكتور يعقوب كزِيل كايا Yakup KIZILKAYA، والباحث المساعد أحمد آق كاراكوز Ahmet KARAGÖZ، والباحثة المساعدة الدكتورة نور النساء بيرم Nurun Nisa BAYRAM، والباحث المساعد طلحة أوزدمير Talha ÖZDEMİR، والباحث المساعد الدكتور يعقوب أوزون بولات Yakup UZUNPOLAT، والباحثة المساعدة زينب كلش أوغلو Zeynep KELEŞOĞLU كمساعدين في التحرير. كما شارك في فريق التدقيق اللغوي كلٌّ من الباحث المساعد أحمد بولات Ahmet POLAT، والباحث المساعد محمد أنس كوزال Muhammet Enes GÜZEL، والباحث المساعد عثمان آق كوندوز Osman AKGÜNDÜZ، والباحثة المساعدة سماء نور كوربوز تيلار Semanur GÜRBÜZ TEPELER، وتولّى الأستاذ الدكتور عمر ألكان Ömer ALKAN مسؤولية التحرير الإحصائي، فيما أسند التحرير اللغوي إلى الأستاذ المساعد الدكتور عيسى بروجية Issa BARAJIA، والباحثة المساعدة أوزكه ألتونلو Özge ALTUNLU، أما مهمة التنسيق والإخراج فقد تولّاها أركوت تشكر Erkut ÇEKER وإني لانتقدم بجزيل الشكر لكل أعضاء فريق المجلة، وفي مقدمتهم المحررون المتخصصون والمراجعون، لما بذلوه من جهد مخلص وعمل دؤوب.

يضمّ عددنا الرابع والستون أحد عشر بحثاً، منها بحث واحد باللغة الإنجليزية وعشرة أبحاث باللغة التركية، وقد توزعت موضوعاتها على النحو الآتي: بحث واحد في اللغة العربية وبلاغتها، بحث واحد في فلسفة الدين، بحثان في علم نفس الدين، بحثان في الحديث، بحث واحد في الفلسفة الإسلامية، بحث واحد في الملل والنحل الإسلامية، بحث واحد في التاريخ الإسلامي، وبحثان في التفسير. أشكر كل من أسهم في هذا الجهد، على أمل اللقاء بكم في العدد القادم.

أشكر كل من أسهم في هذا الجهد، على أمل اللقاء بكم في العدد القادم.

الأستاذة الدكتورة ربحان كلش

Prof. Dr. Reyhan KELEŞ

الأستاذ المشارك الدكتور عثمان كرادايي

Doç. Dr. Osman Nuri KARADAYI